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CO POTŘEBUJÍ OBCE?

Na tuto otázku je několik možných a správných odpovědí.
Za prvé, každá obec potřebuje dobrou technickou infrastrukturu: vodovod, kanalizaci, čističku, místní

komunikace, veřejné osvětlení i kvalitní veřejné budovy (školu, školku, hasičárny atd.).
Další odpovědí je, že obec potřebuje dobré služby pro občany. Jednak služby veřejné (např. školu,

školku, hasiče), jednak služby soukromé (především obchody, řemesla a lékaře).
Ale nejen chlebem živ je člověk. Proto třetí možná odpověď, že obec potřebuje společenský život:

spolky, kulturu, zábavu, sport a další příležitosti pro trávení volného času.
Čtvrtou odpovědí je, že obec potřebuje zdravé a klidné a bezpečné prostředí.
A tím posledním, ovšem ne nejméně důležitým, co každá obec potřebuje, jsou slušní občané, kteří nedě

lají nepořádek, netropí výtržnosti a nekazí ostatním život, ale naopak všemožně pomáhají, aby se všem v obci
žilo příjemně.

Jak je na tom z těchto pohledů naše obec Ondřejov? Vcelku slušně, i když stále je co vylepšovat.
Nejvíc to je vidět u infrastruktury. Máme sice za sebou velké stavby, ale ještě víc bychom toho potře

bovali  píšu o tom jinde v tomto čísle Ozvěn.
Na služby si stěžovat nemůžeme. Ondřejov byl odjakživa městečkem s mnoha obchody a řemesly a zů

stal jím i dodnes. A v obci máme školu, školku, dvě hasičské jednotky, zdravotní středisko, lékárnu i poštu,
vše na velmi dobré úrovni.

Pokud jde o třetí bod, společenský a kulturní život, v tom nám po okolí žádná obec nemůže konkurovat.
Máme tu deset spolků, kde lidé dobrovolně odvádějí spoustu práce, máme vynikající Sportovněkulturní
centrum, které dává takovou nabídku kultury, sportu, vzdělání i zábavy, o které se jinde lidem může jen zdát.

Také životní prostředí je u nás mimořádně dobré: nejenže máme krásnou krajinu v okolí, ale i nejčistší
vzduch v okolí Prahy. Nejvíc nás trápí těžká doprava přes obec.

A zbývá bod poslední: slušnost a pořádek.
Kudy chodím, tudy chválím, jak jsou u nás lidé
slušní, a vím, že ve srovnání s většinou jiných
obcí opravdu jsou; ale když jsme teď jen mezi
sebou, nezlobte se na mě za upřímnost: ten
pořádek by mohl být lepší. Pořád jsou lidé,
kteří zahodí krabičku od cigaret nebo sáček od
sladkostí, kteří odloží odpadky vedle kontejne
ru nebo pouštějí splašky do škarpy. Naštěstí ta
kových není moc, ale naše pracovní četa má
pořád po ulicích co sbírat.

Když to shrnu, nemáme se vůbec zač sty
dět. Naše obec je na velmi dobré úrovni a já
jsem pyšný na to, že zde žiji.

Martin MacháčekK
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Stavba čističky odpadních vodProtože zima byla vcelku mírná, pokračovalo se ve stavběi v prosinci, lednu a únoru, s výjimkou období kolem vánoc. V tutochvíli je už kompletně hotova budova čističky včetně vnitřní dlažbya omítky. Technologie (čerpadla, dmychadla, potrubí, strojní česleapod.) se tam začne montovat pravděpodobně začátkem března, ažpomine nebezpečí mrazů. Jakmile bude k provozu připravena nováČOV, přepojí se na ni přítok z kanalizace a začne se s rekonstrukcístaré ČOV, tj. s odstraněním narušených betonových částí a jejichnahrazením a také dodávkou kompletně nové technologie. Vzhledem k tomu, že se při tom musí dodržovat přestávky na tvrdnutí betonu apod., bude kompletní rekonstrukce dokončena pravděpodobně až v květnu.
Připojování k vodovodu a kanalizaciPřipomínám, co jsem psal už v minulém čísle: máteli připravenou vodovodní přípojku (včetně vodoměrné šachty, jeli třeba),stáhněte si formulář žádosti o vodoměr na stránkách obcewww.obecondrejov.cz (klikněte na Vodovod a kanalizace).Formulář vyplňte a elektronicky, poštou nebo osobně ho doručtedo Zákaznického centra ITV ve Stránčicích, nám. Emila Kolbena460, 251 63 Strančice, tel. 323 607 782, 722 201 235, email:sorj.provoz@seznam.cz.Podle formuláře vám ITV připraví smlouvu a domluví se s vámi,kdy osadí vodoměr. Počítejte s tím, že za větších mrazů sevodoměr v šachtě osazovat nemůže. Také kanalizační přípojka,pokud ji už nemáte, se bude moci osazovat až za teplejšího počasí.
VodnéProvozovatel vodovodu, firma ITV, vypočítala ze svých nákladůa z předpokládaného odběru vodné včetně DPH ve výši 37,19Kč/m3. Na základě smlouvy mezi všemi obcemi svazku Region Jihbude vodné pro všechny tyto obce stejné, i když náklady na dopravu vody např. do Kunic nebo Stránčic jsou ve skutečnosti nižšínež náklady na dopravu vody do Ondřejova, protože my jsme dálod zdroje vody.
Výpočet stočnéhoPodle zákona se stočné počítá vždy podle skutečných nákladů naprovoz kanalizace a ČOV v předchozím roce, k tomu se můžou připočítat odpisy a odvody do fondů. To znamená: z účetnictví zjistí
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me, kolik jsme v loňském roce zaplatili za obsluhu, elektřinu, rozbory, odvoz kalů, opravy apod., vydělíme to počtem vyfakturovaných kubíků splaškové vody, a dostaneme stočné na jedenkubík.K tomu připočítáme 6 Kč jako odvod do fondu obnovy a rozvoje kanalizace – to je vlastně jen velmi malý příspěvek (ročně něco přes 100 000 Kč) na všechny investice do kanalizace a čističky(přes 33 mil. Kč v této stavbě).Nakonec se přičte zákonná daň z přidané hodnoty. Pro letošnírok rada na základě této kalkulace stanovila stočné na 29 Kč/m3.Když známe stočné za kubík, musíme ještě znát počet kubíkůvypouštěné splaškové vody. Protože většina našich domů mákromě nového vodovodu ještě další zdroje vody, především studnu,někdy i nádrž na dešťovou vodu, rozhodla rada obce, že budemeúčtovat stočné podle směrných čísel stanovených ve vyhlášce, totiž25 m3 na osobu a rok. Při ceně 29 Kč/m2 to znamená, že stočné zarok 2013 bude 725 Kč na osobu.Směrné číslo 25 m3 na osobu a rok podle dosavadních zkušeností odpovídá průměrnému odběru vody na osobu tam, kde seodběr měřil vodoměrem. Mimochodem, ptal jsem se, jak určujístočné ve Struhařově, a zjistil jsem, že také používají směrná čísla.
Jak hospodařímeKe dni 16. 2. máme na účtech 12,8 mil. Kč a dluh 15,9 mil. Kč.Máme ovšem před sebou ještě platby za dokončení čističky.Z úvěru 15 mil. Kč na vodovod, kanalizaci a čističku letos ještěnebudeme splácet jistinu, jen úroky. Naše roční uroková sazba(pohyblivá) je v tuto chvíli 1,12 %, což je velmi příznivé úročení.Víc se o našem hospodaření můžete dozvědět, když se na našemwebu v sekci Údaje o ekonomice obce podíváte na příjmy a výdajeobce v roce 2012 a na návrh rozpočtu pro rok 2013. Stručný přehled rozpočtu uveřejňujeme i v tomto čísle Ozvěn.
Druhý soud o územní plánJak už jsme informovali v říjnovém čísle Ozvěn, v září jsme vyhráli spor s ing. Vodrhánkovou o územní plán obce. Tehdy šloo dvě věci: jednak možnost výstavby domu v ochranném pásmu50 m od okraje lesa v ulici Nad Lipami, za druhé regulativ na stavbu plotů ve funkční ploše Louky, pastviny a pole – podle platnéhoÚP se smí oplocovat elektrickými ohradníky nebo dřevěnýmibradly propustnými pro drobnou zvěř. První bod žaloby byl tehdyzamítnut z věcných důvodů, druhý bod byl odmítnut z důvodůprocesních, protože advokát ing. Vodrhánkové udělal v žaloběchybu. Hned následující den proto podal žalobu novou, už bez tétoprocesní chyby. Dne 8. ledna letošního roku se proto konalojednání a Krajský soud v Praze na něm žalobu zamítl. Náš územníplán je tedy opět potvrzen.
Novinky v sále SKCJistě jste si všimli, že přes vánoční prázdniny se tam obnovilapodlaha, navíc se v jejím středu objevil znak obce. Kromě toho sejiž dříve vyměnily staré židle a stoly za nové. Obě investice bylyuhrazeny z dotace programu Leader, které nám přidělila Místníakční skupina Říčansko. Chci poprosit všechny, kteří sál užívají,aby se k jeho vybavení chovali co nejšetrněji. Samozřejmě nejvícsál dostane zabrat při plesech, protože to je jediný případ, kdy sev něm chodí v botách přímo zvenčí – navíc při plesech venku bývásníh a posyp, a to je pro podlahu hotový šmirgl. Prosím protovšechny, aby si aspoň před vstupem do sálu dobře očistili boty.Snažme se, aby nám nablýskaná podlaha vydržela co nejdéle.
Znečištěná voda ve studních pod KampeličkouČeská inspekce životního prostředí provedla testování vody nachlorované uhlovodíky ve studních pod Kampeličkou (v Choceradské a Družstevní ulici). Toto znečištění vzniklo v době, kdy seještě v Kampeličce vyráběly remosky a různá ředidla se při tomvsakovala do země. Bohužel ani za 23 let se ředidla z podzemníchvod neztratila. Nejhorší výsledky vyšly ve vodě ze studny vinárny(10x překročený limit), dále u čp. 98 a čp. 104. V každém případědoporučujeme lidem v Choceradské ulici od vinárny až pod křižovatku a dále na začátku Družstevní až k první zatáčce, aby voduze studní nepoužívali. Na pití, vaření i mytí používejte jen voduz veřejného vodovodu.
Výměna poškozených nebo zničených popelnicFirma Marius Pedersen nám zdarma dodává plastové popelnice(možná si ještě vzpomenete, že až do konce r. 2007 si popelnicimusel každý koupit přibližně za 1000 Kč). Poslední dobou všakK
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SNĚNÍ O  BUDOUCNOSTI
V nejbližších měsících dokončíme stavbu nové čističky v On-

dřejově a rekonstrukci staré. O moc víc už toho letos neuděláme,
nebudou peníze. Ale v dalších letech budou a už teď můžeme pře-
mýšlet o tom, do čeho se pustíme pak.

Střízlivě vzato můžeme každý rok počítat na investice při-
bližně s 4 až 5 miliony korun (po úhradě splátek z úvěru na
vodovod a kanalizaci, které budeme platit v letech 2014 - 2021).
Podaří-li se nám k tomu dostat i nějaké dotace, dá se za ty peníze
něco pořídit. Stojí za to se teď trochu zamyslet - nebo třeba zasnít -
o tom, co by to mělo být. Nakonec bude zastupitelstvo muset roz-
hodnout, jaké jsou naše priority, co dřív a co později.

1. Základní škola
Ve školním roce 2013/2014 budeme – poprvé po třiceti letech –otvírat dvě první třídy, protože bylo přijato 41 prvňáčků. Což o to,pro jeden rok se to ještě dá zvládnout, protože družina se můžestřídat s jednou první třídou.Ale samozřejmě se dá čekat, že o rok později přijde k zápisu zase hodně dětí a budeme už mít dvě první a dvě druhé třídy. A tak tomůže postupovat rok co rok.V této souvislosti je zajímavé podívat se na přírůstky počtuobyvatel. Až do roku 2004 se počet obyvatel prakticky neměnil aspíš klesal: v r. 1980 se připojily Třemblaty a i s nimi měla obec1179 obyv., v r. 2000 už měla jen 1082 obyv., v r. 2004 měla 1083obyv. Pak ale začíná rychlý růst: v roce 2005 o 13 obyvatel, v roce2006 o 37, pak o 43, o 35, o 47, v roce 2010 o 60 a v roce 2011dokonce o 84 obyvatel. Teď se přírůstek trochu zpomalil: od začátku roku 2012 do dnešního dne přibylo jen 52 obyvatel, dnes mánaše obec celkem 1437 obyvatel.

Situace se základními školami je ovšem kritická v celém bližšímokolí Prahy. V Říčanech před třemi lety dostavěli školu s 3 x 9 třídami za obrovskou částku přibližně 450 mil. Kč. Vypadalo to, že načas mají vystaráno – a před měsícem oznámili, že počínaje rokem2016 už budou mít dost míst jen pro děti z Říčan a nebudou mocibrát děti z okolních vesnic. Rovněž Mnichovice mají školunacpanou k prasknutí a brzy už nebudou moci brát děti z okolí.Volná místa jsou zatím v Choceradech a ve Stříbrné Skalici, kde setolik nestaví. Ondřejov je na tom průměrně: kapacita naší školy je240 žáků, obsazeno z toho je 178 míst, ale problém je, že volnámísta jsou ve vyšších třídách, zatímco v nejnižších třídách je přebytek dětí. A srovnámeli školy v Říčanech, Mnichovicích, Choceradech i ve Skalici, je naše budova nejstarší a nedovoluje rozšíření.Zajistit povinnou školní docházku je jedna z nejdůležitějších povinností obce. Je jasné, že jediné konečné a perspektivní řešení jepostavit novou školní budovu na pozemku, který jsme za tím účelem koupili v roce 2008. Proto připravujeme studii nové školy, pokteré by mělo následovat územní rozhodnutí, projekt a stavebnípovolení. Už jsme se ve škole i na místě budoucí stavby sešli s projektanty, v nejbližší době s nimi zřejmě uzavřeme smlouvu,dáváme zaměřit výškopis a polohopis terénu a trasy sítí.Naše zadání pro projektanty zní tak, že nová škola se bude stavětpo částech: nemůžeme postavit 3 x 9 tříd za 450 milionů jako Říčany, ale začneme budovou s 9 třídami, tělocvičnou a jídelnou.V budově bude zatím druhý stupeň (čtyři ročníky po dvou třídáchplus odborná učebna), zatímco první stupeň zůstane na náměstí ave zdravotním středisku. Projekt bude počítat s tím, že postupně,jak se seženou peníze, budeme přistavovat další části nové školy.Takové jsou zatím naše představy, jak vzešly z diskuse s projektanty a ředitelem školy, může se ale ještě ukázat, že jiné řešení by bylolepší.Samozřejmě stavba nové školy, byť jen v takto omezeném rozsahu, není akce na pár let. Říčany na svou školu sháněly peníze podesetiletí, než uspěly. Musíme však mít připravený projekt astavební povolení, a až potom se dá sehnat nějaká dotace. Je jisté,že si budeme muset vzít i úvěr – Říčany měly k počátku roku 2012dluh za školu ve výši 276 mil. Kč. Ale školu dřív nebo později postavit musíme.A jak chceme řešit problém s nedostatkem míst do té doby?Dovedu si představit různé improvizace. Jako první využijemepěkně rekonstruovaného prostoru bývalého obecního úřadu. Dnesje tam družina, příští školní rok se tam bude střídat první třída dopoledne s družinou odpoledne. Následující rok budeme muset rekonstruovat učebnu v podkroví nové části školy (dnešní dílna).O rok později budeme možná muset postavit dřevostavbu na pozemku nad zdravotním střediskem, z které by se později stala dalšítřída mateřské školy  o tom píšu v následující kapitolce.

Svoz nebezpečného odpadu a elektrood-
padu se koná v  sobotu 6. dubna 2013
v  těchto časech:

Turkovice, u bývalé prodejny: 8.30 – 9.15
Třemblaty, u požární nádrže: 9.30 – 10.15
Ondřejov, u benzinové pumpy: 10.30 – 11.00
Ondřejov, náměstí: 11.10 – 11.50

Velkoobjemové kontejnery na rozměrný
odpad budou umístěny v  sobotu 6. a
v  neděli 7. dubna v  těchto místech:

v Ondřejově pod fotbalovým hřištěm
v Třemblatech u dětského hřiště
v Turkovicích u Pacltovy garáže
Do velkých kontejnerů dávejte jen velké předměty. Menší
předměty můžete dávat po celý rok do černých plastových
kontejnerů.
Větve, listí, suť, elektroodpad a nebezpečný odpad se do
kontejnerů nedávají.

registrují zvýšenou spotřebu popelnic – a přišli na to, že někteříkoumáci je fasují ne na odpad, ale na vodu, na zrní nebo podobnéúčely. Proto odnynějška, kdo chce novou popelnici, musí buď přinést starou, nebo lísteček, který popeláři nechávají, když jejich vůzpoškozenou popelnici „spolkne“.
Další zprávy

Daňové přiznání za rok 2012 bude možné podat i v Mnichovicích. Pracovníci Finančního úřadu v Říčanech budou přítomniv sále Informačního centra v Mnichovicích, Masarykovo nám. 83,v úterý 19. 3. 2013 od 16 do 19.00 hod. Můžete tam podat daňovépřiznání a bezplatně získat radu a pomoc.V areálu ZD v Ondřejově vedle benzinové pumpy bude sběrnakovů.
Martin Macháček

(pokračování na str. 4)

Sbírka použitých oděvů do diakonie

Vsobotu dne 6. dubna v době od 9 do 10 hodin proběhne na
náměstí v Ondřejově sbírka použitého ošacení pro charitativní
účely. Sbírku pořádá Diakonie Broumov ve spolupráci s Obcí
Ondřejov.
Ošacení bude možno odevzdávat v tento čas přímo do
automobilu Diakonie. Kdo nebude v tu dobu moci, může své
dary pro Diakonii nechat i ve středu 3. dubna od 13 do 17
hodin a v pátek 5. dubna od 8 do 14 hodin na OÚ

Co vše můžete darovat

Letní a zimní oblečení (dětské, dámské, pánské); lůžkoviny,
prostěradla, ručníky, utěrky, záclony; látky (minimálně 1 m²,
prosíme nedávejte nám odřezky a zbytky látek), domácí
potřeby - nádobí bílé i černé, skleničky – vše nepoškozené;
peří, péřové i vatované přikrývky, polštáře, deky, spací pytle;
nepoškozenou obuv.

Pozor, v sobotu 6. dubna bude také svoz nebezpečného
odpadu. Nezaměňte obě akce
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Nebudeli to stačit, nabízejí se další možnosti. Jednak by se dalovyužít podkroví staré části školy, případně i zřídit dvě učebnyv podkroví Obecního domu. A za druhé, v okolních obcích, zejména v těch, s kterými máme uzavřenu smlouvu o společném školském obvodu, by se mohly najít prostory, které by se daly upravitna učebny pro první stupeň. V nejbližší době o tom budu jednat sestarosty těchto obcí.Žádná z těchto možností není ideální, vlastně je to pokračovánítoho neustálého boje o místo pro školu, který Ondřejov zná od roku1948, o kterém jsem psal před několika lety do Ozvěn a které dočasně skončilo přístavbou školy v 80. letech.
2. Mateřská škola

K zápisu do mateřské školy na školní rok 2012/2013 přišlo 52dětí, mohlo se však přijmout jen 21 nových dětí. Letos odejde doprvní třídy 18 dětí, jen tolik tedy budeme moci přijmout nových.Kolik jich přijde k zápisu, to zatím nevíme. Současná kapacita celéškolky je 46 dětí, víc se do naší krásné Andresovy vily nemůžeumístit, protože podle hygienických předpisů musí na dítě být4 m2.Z evidence obyvatel jsem zjistil, že v letošním roce bude jenv naší obci 69 dětí mezi 3 a 6 lety, v roce 2014 jich bude 67 a v roce 2015 zase 69. To nejsou odhady – tyto děti už v naší obci opravdu žijí, teď jim je od 1 do 4 let. K tomu bychom měli připočítatještě pětileté děti z Kališť a Lensedel, protože ty mají nárok naumístění do školky a obec Kaliště vlastní školku nemá.Takže bychom potřebovali přibližně 24 dalších míst ve školce. Jeto reálné?V principu je, ale znamená to další stavbu. Školka pro 24 dětí sedá postavit jako dřevostavba za cenu přibližně 3,6 mil. Kč plus přibližně 600 000 Kč na vnitřní vybavení. V příštím roce by si takovou stavbu obec mohla zřejmě dovolit, jestliže zastupitelstvorozhodne, že je to nejvyšší priorita. Na vnitřní vybavení bychomv tom případě mohli snad dostat i dotaci z programu Leaderprostřednictvím MAS Říčansko.Když jsme uvažovali o pozemku, napadl nás především obecnípozemek nad zdravotním střediskem. Při jednání na zastupitelstvu

Příjmy

Daně a poplatky 15 310 000

Transfery 869 800
Pravid. příjmy z vl. činnosti 2 007 000
Celkem pravid. příjmy 18 186 800

Dotace na poradenství 37 600
Prodej pozemků v areálu ZD 1 410 000
Celkem mimořádné příjmy 1 447 600
Celkem všechny příjmy 19 634 400

Výdaje

Potulní psi 20 000
Les 1 271 000
Místní komunikace 305 000
Autobusová doprava 550 000
Vodovod 1 723 000
Kanalizace a ČOV provoz 529 000
ČOV Ondřejov – stavba 12 897 000
ČOV Ondřejov – stavební dozor 189 000
ČOV Turkovice – projekt 408 000
Základní a mateřská škola 2 093 000
Knihovna 7 000
Památky 107 000
Ozvěny 29 000
SKC 505 000

SPOZ 37 000
Sokol 80 000
Dětská hřiště 5 000
Příspěvky spolkům 120 000
Nebytové hospodářství 20 000
Veřejné osvětlení provoz 310 000
Rozšíření veřejného osvětlení 500 000
Hřbitov 30 000
Komunální služby 30 000
Nebezpečné odpady 70 000
Netříděné odpady 1 350 000
Tříděné odpady 480 000
Údržba veřejného prostranství 250 000
Pečovatelská služba 30 000
Požární ochrana 350 000
Zastupitelstvo a výbory 809 000
Volba prezidenta 72 000
Bankovní poplatky a pojištění 325 000
Rozpočty místních částí 400 000
Členské příspěvky 49 000
Splátka úvěru 500 000
Obecní úřad a prac. četa celk. 2 128 000
z toho:
Platy zaměstnanců 1 180 000
Ostatní osobní výdaje 120 000
Sociální pojištění 325 000
Zdravotní pojištění 120 000
Úrazové pojištění 8 000

Knihy, učební pomůcky a tisk 2 000
Drobný majetek 40 000
Nákup zboží 15 000
Nákup materiálu 55 000
Studená voda 5 000
Elektrická energie 55 000
Pohonné hmoty a maziva 23 000
Poštovné 18 000
Telefony 30 000
Školení a vzdělávání 6 000
Nákup ostatních služeb 80 000
Opravy a údržba 25 000
Cestovné 7 000
Pohoštění 1 000
Daně a poplatky 3 000
Činnost místní správy 10 000
Pravidelné výdaje celkem 11 905 000
Prav. příjmy – prav. výdaje 6 281 800
Mimořádné výdaje celkem 16 673 000
Celkové příjmy 19 634 400

Celkové výdaje 28 578 000

Celkem příjmy - výdaje -8 943 600

Změna stavu na účtu -8 943 600

Počáteční stav na účtu 10 554 582

Konečný stav na účtu 1 610 982

NÁVRH ROZPOČTU NA ROK 2013

padl také návrh, jestli by se nedal odkoupit pozemek vedle zahradyškolky, aby „nová“ i „stará“ školka byly vedle sebe. Majitel tohotopozemku však mi řekl, že o prodeji neuvažuje, protože je to rodinný majetek a chce na něm v budoucnu bydlet.Pozemek nad zdravotním střediskem ale není špatný a je vlastněhned vedle školy, protože ve středisku je už dnes první třída a družina. Rovněž přípojky a komunikace jsou tam jednodušší než napozemku vedle dosavadní školky. Museli bychom o tom ovšemjednat s chovateli, kteří tento pozemek mají v nájmu. Jistě bychomjim mohli nabídnout jiný vhodný pozemek, kde by dělali výstavy.Čáru přes rozpočet by nám mohla udělat potřeba další třídy prozákladní školu. To je prvořadá věc: školka je důležitá, ale škola jedůležitější, povinnou školní docházku zabezpečit musíme stůj costůj. Proto je možné, že bychom tuto novou budovu postavili, alevyužívali bychom ji zatím pro jednu třídu prvního stupně základníškoly, a teprve až by bylo místo pro školu zajištěno jinde, zřídilaby se v ní další třída mateřské školy.
3. Čistička a kanalizace v  Turkovicích

V tuto chvíli se celá tato akce projektuje. Jsme dohodnuti také s obcí Kaliště, že se k čističce připojí kanalizace Lensedel a žese budou podílet na nákladech v poměru k počtu připojenýchobyvatel.V letošním roce by mělo být na celou akci stavební povolení,v příštím bychom mohli začít stavět aspoň první část čističky.
4. Přestavba hasičáren v  Třemblatech a
Turkovicích

Pro obě tyto místní části je hasičárna nejen místem pro hasiče,ale současně i místem setkávání občanů, společenských akcí, volebapod. Současný stav obou hasičáren ale není moc uspokojivý –jsou malé a technicky zastaralé. Přitom obyvatel tam přibývá a oběmístní části by si zasloužily důstojnější veřejné budovy.Pro třemblatskou hasičárnu máme už hotovou studii, podle kteréby v podkroví vznikly pěkné společenské prostory. Půdorys by seneměnil (zastavěná plocha je 173 m2), ale střecha by se o něcozvedla. Odhad nákladů je přibližně 3,3 mil. Kč bez DPH.
(pokračování na str. 5)




